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Lídr TOP 09 v Praze 13 do komunálních voleb
Předseda regionální organizace a klubu zastupitelů TOP 09 
v zastupitelstvu Prahy 13

Dobrý den,
oslovuji vás za TOP 09 Praha 13, v současnosti hlavní 
opoziční stranu v zastupitelstvu naší městské části. 
Především děkuji za podporu ve volbách do Evropského 
parlamentu, ve kterých TOP 09 potvrdila svoji vedoucí 
pozici v Praze. Seznamte se prosím s výsledky naší činnosti 
v uplynulých čtyřech letech a s tím, čeho chceme v Praze 13 
dosáhnout v dalším období.
Chceme se zaměřit na tři základní oblasti:

1. LIDÉ 
Ústředním bodem zájmu každého politika musí být konkrétní 
člověk, jeho rodina, přátelé, širší společenství. Chceme 
životu lidí v Praze 13 co nejméně překážet a naopak co 
nejvíce otevírat prostor každému k přiměřené seberealizaci.  
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Během celého volebního období vystupoval klub TOP 09 spolu 
s několika dalšími opozičními zastupiteli proti rozmařilému 
utrácení obecních peněz. V několika případech se nám 
podařilo přesvědčit ostatní zastupitele o nemravnosti návrhů 
vedení a náklady snížit. Budoucí zastupitelstvo MČ bude 
muset rychle najít řešení, např. v redukci některých dosud 
neuskutečněných investic, v úsporách provozních výdajů a 
v hledání dalších finančních zdrojů.
KULTURA PROSTŘEDÍ
Kultura prostředí městské části je opakovaně vystavována 
zatěžkávacím zkouškám různých stupňů intenzity. Jako 
pozitivní lze vnímat rekonstrukci obchodního střediska 
Lužiny. Je ale třeba pokračovat v doposud úspěšném boji 
proti zhůvěřilé výstavbě v jeho bezprostředním okolí (tzv. pět 
věží) i jinde na území MČ. Svádíme líté boje proti rozšíření 
zástavby směrem k Prokopskému a Dalejskému údolí. 
Je chybou, že se vedení MČ nechá vydírat od provozovatelů 
heren a kasin. Zatím se nám nepodařilo prosadit nulovou 
toleranci heren.
ÚZEMNÍ ROZVOJ A METROPOLITNÍ ÚZEMNÍ PLÁN
Městská část svým nezájmem zatím promarnila příležitost 
aktivně se podílet na tvorbě nového metropolitního plánu. 
My trváme na možnosti zapojení občanů Prahy 13 při jeho 
projednávání a připomínkování.
Ve spolupráci s magistrátem Prahy je třeba udržet stávající 
rozsah dopravní obslužnosti MHD a zajištění jejího dobrého 
napojení na nově budovanou konečnou metra A. Rovněž je 
nutné hledat optimální řešení pro parkování v některých 
lokalitách a pro zklidnění dopravy v obytných zónách.

TOP 09 PRAHA 13

V podzimních komunálních volbách chceme zvítězit s takovým 
výsledkem, aby nebylo možné TOP 09 obejít při sestavování rady. Ve 
vedení města pak prosadíme naše základní priority: dlouhodobě 
udržitelné a zdravé financování, přátelský a otevřený přístup radnice 
k občanům, ochrana a rozvoj území.

Podrobněji zpracovaný program najdete na našich webových a 
facebookových stránkách. Těšíme se na zpětnou vazbu od vás!
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Každý, kdo tu žije, pracuje, vlastní nemovitost nebo zde 
podniká, je samozřejmým a respektovaným partnerem pro 
diskuzi. Výjimku představují jen zastánci neakceptovatelných 
extrémních názorů a politických směrů.
2. PROSTŘEDÍ 
Dalším směrem uvažování dobrého komunálního politika je 
svěřené místo, ve kterém žijeme a za které jsme 
zodpovědní. Je třeba nadále zlepšovat kvalitu veřejného 
prostoru především pro ty, kteří zde již žijí. Jednoduše a 
s využitím zdravého selského rozumu.
3. PENÍZE 
Všechno začíná a bohužel také často končí u peněz. Budeme 
postupovat čistě, průhledně, vyrovnaně, s péčí řádného 
hospodáře.
  

Za regionální organizaci TOP 09 Praha 13 pěkně zdravím,
 

Vojtěch Šeferna

JAK JSME SI V UPLYNULÉM OBDOBÍ POČÍNALI?

V průběhu období 2010-2014 se TOP 09 na Praze 13 jako 
aktivní opozice snažila prosadit tři základní linie: transparentní 
a přátelský přístup radnice, rozumné nakládaní s prostředky, 
kultura veřejného prostoru. Koalice ODS, ČSSD a OK Prahy 13, s 
aktivní podporou KSČM, ale byla dostatečně silná, aby 
prohlasovala své návrhy. Přesto náš aktivní přístup a 
podložená argumentace vedly často k významným korekcím 
postupů navrhovaných koalicí.
TRANSPARENTNÍ A PŘÁTELSKÝ PŘÍSTUP RADNICE
Dosáhli jsme úpravy jednacího řádu zastupitelstva tak, že 
občané MČ mohou vystoupit na jednání zastupitelstva bez 
potupného hlasování o udělení slova. 
Menší úspěchy jsme zaznamenali v oblasti zveřejňování 
smluv, přehledné evidenci veřejných zakázek a prosazování 
tzv. minitendrů. U ostatních stran zřejmě ale není vůle, aby 
občané měli možnost nahlédnout pod pokličku. Na veřejný 
registr všech smluv ani na hospodárnou, smysluplnou 
metodu zadávání veřejných zakázek však nerezignujeme a 
jsme odhodláni obojí nadále prosazovat.
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K transparentnímu přístupu radnice patří i přiměřené 
informování občanů, které ale nesmí být zneužíváno na 
politickou kampaň. Radniční měsíčník STOP a místní 
televizní kanál však nyní pozřou bezmála 8 milionů ročně. 
Připočteme-li rozpočet kanceláře starosty ve výši 7 milionů 
ročně, vyjde nám pěkných 15 milionů za rok, tj. zhruba 250 
korun na obyvatele, které z velké části jdou na sebepropagaci 
usměvavého pana starosty.

HOSPODAŘENÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 13

Ještě horší skóre má radnice v oblasti rozumného nakládání 
s penězi. Bylo privatizováno přes 98 % obecních bytů a získané 
peníze, více než 2 miliardy korun byly obratem utraceny nebo 
rezervovány na schválené projekty. 
Za problematické považujeme investiční akce:
Pořizování startovacích bytů za 250 milionů se zamýšlenou cenou 
75 tisíc Kč za metr čtvereční bytu. Tuto akci ve stylu „levně 
prodám – draho koupím“ se naštěstí podařilo zastavit.
 

Veřejná zakázka na kamerový systém - původně zamýšlená 
v objemu 140 milionů, což znamená více než 650 tisíc korun 
za jednu kameru.
 

Rekonstrukce sociálních zařízení na mateřských školách 
v objemu 97 milionů Kč - přes 6,5 milionu v každé jedné 
školce za dětské záchůdky.
 

Investice ve výši 30 milionů Kč do rekreačního objektu Kozel ve 
Vrchlabí, majícím obsazenost 25%, přičemž jeho provoz 
dotuje MČ ze svého rozpočtu každoročně částkou vyšší než 
800 tisíc Kč.
 

Rekonstrukce MŠ Husníkova za více než 50 milionů Kč, což je 
zhruba dvojnásobek toho, co stály novostavby srovnatelných 
mateřských škol postavených v posledních letech na různých 
místech ČR.

Ve výsledných cenách nejsou přitom započítány horentní 
sumy za externí znalecké posudky a právní služby, jež 
mohou být pořízeny aparátem radnice.
Jako řádný hospodář se městská část nezachovala ani vůči 
své vlastní Společnosti Západního Města, a.s. Úkolem 
společnosti bylo zajistit udržitelný rozvoj území za stanicí 
metra Stodůlky směrem k Třebonicím tak, aby v jednání 
s developery dosáhla výstavby potřebné infrastruktury - 
škol, školek, zelených relaxačních zón aj. Vedení MČ 
způsobilo, že se společnost dostala do insolvence a byl na 
ni prohlášen konkurs. 
A to ani nerozvádíme kauzu neprůhledného „zhodnocování“ 
peněz městské části s pomocí firmy Key Investments. 
Kauza zděděná po minulém vedení se opakovaně vrací jako 
bumerang a hrozí ztrátou v řádu desítek milionů.

OBEC PLATÍ EXTRÉMNĚ VYSOKÉ CENY

Rekonstrukce škol a školek, zdravotnických zařízení, stavba 
nových parkovišť, parků a sportovišť zvýšila kvalitu života 
v městské části. Obec ale za investice často zaplatila 
extrémně vysoké ceny.  Zároveň se zvýšilo zadlužení obecní 
pokladny. Finanční závazky MČ nyní překračují 180 mil. Kč, 
přičemž v r. 2009 to bylo 99 mil.Kč. Dluh je postupně 
umořován, ale městská část ponese tuto zátěž až do roku 
2020. Roční rozpočet MČ přesahuje 300 milionů Kč, nelze 
ale očekávat navýšení jeho příjmů. Prodej bytů se již nebude 
opakovat, a pokud takto získané prostředky nerozvážně 
proinvestujeme do předražených projektů nebo „projíme“ 
formou rozpočtových opatření rady, což se nyní běžně děje, 
nezbyde nám na potřebné investice, jakou může být 
například dům pro seniory.


